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PROTOKÓŁ  Nr XXXIX/2017  

sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

odbytej w dniu  4 października 2017 r. 

 

Stan Radnych Rady Miasta             -   21. 

Liczba Radnych obecnych na sesji  -  21. 

 

W obradach sesji Rady Miasta udział wzięli: 

Listy obecności w załączeniu do Protokołu. 

 

Obrady rozpoczęto   13
00

 ,  zakończono  o godzinie  15
35

. 

 

Punkt 1 

 Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych dokonał otwarcia XXXIX sesji Rady 

Miasta, zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym / t.j. z 2016 r. Dz. U. poz. 446 / wypowiadając formułę „Otwieram XXXIX sesję 

Rady Miasta Ostrów Mazowiecka”. Następnie przywitał serdecznie zaproszonych gości oraz 

wszystkich przybyłych na obrady. 

 

W obradach udział wzięli: 

1. p. Jerzy Bauer    - Burmistrz Miasta, 

2. p. Zbigniew Chrupek   - Zastępca Burmistrza Miasta,  

3. p. Anna Wilczyńska   - Skarbnik Miasta, 

4. p. Magdalena Szczapa  - Radca Prawny  

5. p. Adam Radomski  - Doradca Burmistrza Miasta  

6. p. Rafał Zęgota  - Dyrektor Wydz. OP 

7. p. Wanda Wiśniewska  - Kierownik USC  

8. p. Dorota Ambroziak   - Dyrektor Wydz. OS 

9. p. Zdzisław Sienicki    - p.o. Komendanta Straży Miejskiej   

10. p. Marek Kuziak   - Kierownik Biura Bezpieczeństwa  

11. p. Dorota Subda   - Inspektor ds. kontroli wewnętrznej 

12. p. Renata Stepnowska  - Inspektor ds. archiwum 

13. p. Małgorzata Dąbkowska  - Inspektor w Wydz. OP   

14. p. Sławomir Jaroszewski   - specjalista pracy socjalnej w  MOPS 

15. p. Marta Molska        - Dyrektor Miejskiego Domu Kultury 

16. p. Jolanta Andruszkiewicz  -  Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej  

17. p. Dorota Socik   - Dyrektor Muzeum – Dom Rodziny Pileckich  

/ w organizacji/  

18. p. Paweł Mieczkowski   - Prezes   Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. 

19. p. Andrzej Bukłaha     - Prezes  ZEC Sp. z o.o. 

20. p. Eugeniusz Zaniewski  - były prokurent ZEC Sp.  z o.o.  



21. p. Mirosław Przastek   - Prezes  TBS Sp. z o.o. 

22. p. Danuta Włodarczyk  - Dyrektor CUW 

23. p. Bartłomiej Pieńkowski  - Dyrektor MOSiR 

24. p. Małgorzata Kietlińska  - Powiatowy Lekarz Weterynarii 

25. p. Anna Kolasińska     -  Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy typu 

A i B 

26. p. Mirosław Olszewski  - Komendant Powiaty Policji  

27. p. Leszek Falbowski   - Z-ca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

pożarnej.  

28. p. Krzysztof Kośnik   - przedsiębiorca 

29. Mieszkańcy miasta,        

30. Przedstawiciele mediów lokalnych.  

 

 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych szczególnie powitał p. Eugeniusza 

Zaniewskiego emerytowanego pracownika ZEC Sp. z o.o. Poinformował o tym, że  

p. Eugeniusz Zaniewski zostanie uhonorowany odznaką „ Za zasługi dla Energetyki”. 

Następnie głos zabrał Burmistrza Miasta  p. Jerzy Bauer, który odczytał Wykaz Nr 26 

Ministra Energii z dnia 9 czerwca 2017 r. informujący o wyróżnienia p. Eugeniusza Andrzeja 

Zaniewskiego odznaką honorową „ Za Zasługi dla Energetyki”. Numer nadanej odznaki to 

14709. Do wyróżnienia p. E. Zaniewski był rekomendowany przez Izbę Gospodarczą 

Ciepłownictwo Polskie.  Wykaz w załączeniu do Protokołu.  Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer 

podkreślił, że p. Eugeniusz Zaniewski jest szczególnie zasłużony dla ostrowskiej energetyki.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer dokonał uroczystego wręczenia odznaki i złożył 

gratulacje.  

Następnie głos zabrał p. Eugeniusz Zaniewski, który podziękował za to, że jego praca 

w ostrowskim ZEC  została zauważona i doceniona. W swoim wystąpieniu przypomniał lata  

pracy w ZEC. Pracę rozpoczął w 1982 r., kiedy obecny ZEC był jednym z pododdziałów 

Wojewódzkiego Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej. W ZEC pracował 35 lat zajmując się 

głównie remontami, inwestycjami i kontaktami z odbiorcami ciepła. Podejmował starania, 

aby standardy dostawy energii cieplnej były na jak najwyższym poziomie. Pracował na rzecz 

zapewnienia bezpieczeństwa energetycznego w mieście, czemu miała służyć budowa 

alternatywnej ciepłowni w mieście. Pan Eugeniusz Zaniewski podkreślił, że dzięki 

wybudowaniu nowej ciepłowni o odpowiednich parametrach bezpieczeństwo energetyczne  

w mieście jest zapewnione. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  dodał, że p. Eugeniusz Zaniewski 

zadeklarował chęć służenia swoją wiedzą i doświadczeniem. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych  stwierdził, że 

na stan 21 Radnych, na sesji obecni są wszyscy radni, w związku z powyższym podjęte 

uchwały będą prawomocne. 



Punkt 2  

Informacja o  porządku obrad 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych przypomniał, że Porządek obrad 

Radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. Przypomniał, że Rada Miasta może 

wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 

Rady. 

Następnie poinformował o tym, że w dniu 29 września 2017 r. wpłynęła prośba 

Burmistrza Miasta p. Jerzego Bauera o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 1 kwietnia 

2003 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

miasta.  Projekt uchwały był przedstawiony na posiedzeniach Komisji Rady Miasta.  

Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków do porządku obrad.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do Porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 1 kwietnia 2003  

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21 głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 0  głosach  „wstrzymującym się”  

wprowadziła do Porządku obrad  

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z 

dnia 1 kwietnia 2003 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu miasta. 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych zaproponował, aby punkt ten był 

rozpatrywany jako 12.  

  

Porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Informacja o porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z XXXVIII sesji Rady Miasta.  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o realizacji budżetu miasta za okres 6 miesięcy 2017 r.  

6. Podjęcie uchwał:  

a/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 r.  

b/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2017-2024  

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu Miasta Ostrów Mazowiecka oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego.  



8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Ostrowi Mazowieckiej w latach 2017-2018 projektu konkursowego 

pn. „Od bierności do aktywności” w ramach IX Osi Priorytetowej RPO WM 2014-2020, 

Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem, Działanie 9.1 Aktywizacja 

społeczno-zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki   

i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań przewidzianych do realizacji na terenie 

Miasta Ostrów Mazowiecka.   

10. Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej, 

b/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 1 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Papieża Jana 

Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, 

c/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 2 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. 18 Pułku 

Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, 

d/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła 

Podstawowa nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. Janusza 

Korczaka  w Ostrowi Mazowieckiej, 

e/ w sprawie przeznaczenia mienia Gimnazjum Publicznego nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej 

oraz zespołów szkół publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Ostrów 

Mazowiecka, 

f/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/260/2010 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  

z dnia 3 listopada 2010 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych  gromadzących 

dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych, i ich przeznaczonych oraz sposobu i trybu sporządzania planu 

finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich 

zatwierdzania.  

11. Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie  zmiany opisu granic okręgów wyborczych w Mieście Ostrów Mazowiecka. 

b/ w sprawie zmiany opisu granic obwodów głosowania w Mieście Ostrów Mazowiecka.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka \z dnia 1 kwietnia 2003 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta. 

13. Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu wykonawczego 

miasta w okresie między sesjami. 



14. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami.  

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i sprawy różne. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji Rady Miasta. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poinformował, że Protokół z obrad 

XXXVIII sesji Rady Miasta były wyłożone do wglądu i do dnia poprzedzającego dzisiejszą 

sesję nikt nie zgłosił uwag do jego treści, w związku z tym stwierdził, że Protokół zostały 

przez Radę Miasta przyjęty.  

 

Punkt 4 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk nawiązując do tego, że Burmistrz Miasta  jest znany  

z tego, że dba o dziedzictwo historyczne i upamiętnianie zdarzeń i bohaterów zasłużonych dla 

miasta, stwierdził, że dlatego niezrozumiałym dla niego jest fakt, że po raz trzeci w tej 

kadencji podnosi kwestię zaniedbanego pomnika bohaterów poległych pod Pecyną. Radny 

zwrócił uwagę na to, że nasadzone przy tym pomniku  jałowce płożące rozrosły się w dziki 

sposób. Krzewy zasłaniają tabliczki i nie można odczytać nazwisk poległych. Przypomniał  

o tym, że zwracał uwagę na to, że nie ma komu sprzątnąć starych wieńców, dodał że ostatnio 

sam zdjął suchą wiązankę kwiatów i wyniósł do kontenera na śmieci. 

 Radny p. Mieczysław Równy przypomniał, że wielokrotnie zgłaszał problem zastoin 

wody na ul. Kościuszki i dotychczas  problem nie został usunięty. Każdy deszcz powoduje 

utrudnienia w ruchu pieszych na tej ulicy. Dodał, że jest to nowa ulica i prawdopodobnie 

niebawem zakończy się okres gwarancji tej inwestycji. Następnie wystąpił z wnioskiem  

o przykrycie dywanikiem asfaltowym ul. Północnej na odcinku od ul. Lubiejewskiej do 

Sadowej. Obecny stan techniczny ulicy jest bardzo zły samochody nie mogą się poruszać  

z większą prędkością niż 30 km/h, większa prędkość wiąże się z możliwością  uszkodzenia 

pojazdu. W dalszej kolejności radny wniósł o wykonanie nawierzchni na ostatnim odcinku ul. 

Ptasiej tj. od ul. Lubiejewskiej do ul. Sadowej. Przypomniał, że ul. Ptasia została  podzielona 

na 3 odcinki, 2 odcinki były zrealizowane  w dwóch poprzednich kadencjach. 

 Radny p. Tadeusz Malec zapytał czy Program Rewitalizacji został przyjęty. 

Przypomniał, że podczas ostatnich prac na Programem padła informacja, że Program będzie 

przyjęty we wrześniu lub październiku. 

 Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, że stan techniczny kamienicy przy ul. 

Kościuszki 1 jest fatalny, na klatce schodowej odpada tynk, istnieje tam zagrożenie dla 

mieszkańców. Dodał, że przed jedną z mieszkanek kamienicy odpadł fragment tynku  

o wymiarach 1m/1,5m. Mieszkańcy mają zamiar wystąpić z pismem do organu Nadzoru 

Budowlanego. Dodał, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej pokazywał zdjęcia 

obrazujące stan obiektu.  Radny stwierdził, że najważniejsze jest to, aby mieszkańcy budynku 

mogli tam spokojnie mieszkać, dodał że radnych nie interesuje to kto jest właścicielem 

budynku. Burmistrz powinien zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom, dla radnych nie jest 

istotny sposób w jaki to zostanie zrobione i czy kosztami zostanie obciążony p. Kośnik o ile w 

ogóle jest właścicielem budynku.    



 Radny p. Stanisław Dylewski podniósł sprawę chodnika przy ul. 3 Maja naprzeciwko 

Kościoła. Poinformował o tym, że na posiedzeniu Komisji ustalono, że chodnik ten nie należy 

do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Dodał, że Dyrektor Kozera z Mazowieckiego Zarządu Dróg 

Wojewódzkich  poinformował o tym, że po wybudowaniu  obwodnicy miasta, na mocy prawa 

chodnik został przekazany miastu. Radny stwierdził, że to go nie dziwi ponieważ miasto 

poprzez pracowników ZGK Sp. o.o. maluje pasy na omawianym odcinku ul. 3 Maja zajmuje 

się również sprzątaniem tej ulicy. Radny stwierdził, że ta droga jest na pewno miasta. 

Odnosząc się do Zastępcy Burmistrza Miasta p. Z. Chrupka przypomniał że powiedział on na 

posiedzeniu Komisji, że skoro po drugiej stronie ulicy jest dobry chodnik to mieszkańcy 

mogą po nim chodzić dodał, że nawiązuje to do sytuacji z poprzedniej kadencji. Przypomniał, 

że w czasie kiedy zabiegał o wykonanie chodnika wzdłuż ul. 3 Maja, na dole,  przy dawnym 

sklepie Nastolatka wtedy ówczesny Burmistrz Miasta powiedział, że radny może chodzić 

swoim dobrym chodnikiem, nie starym. Radny  uznał za niewłaściwe to, że setki a może 

nawet tysiąc ludzi z rejonu ul. Wileńskiej chodzi codziennie po połamanym chodniku a radni 

są oszukiwani  przez lata, że chodnik ten  nie jest we władaniu miasta tylko Mazowieckiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

 Następnie radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy Burmistrz wie o tym co się dzieje 

na terenie po byłej Nasycalni. Radny przypomniał, że pojawił się na ten temat artykuł 

redaktora p. M. Bubrzyckiego. Poinformował o tym, że zburzono budynki, dodał, że celem 

działań osób zainteresowanych sprawą było ogrodzenie i zabezpieczenie terenu a nie burzenie 

budynków. Obecnie dobra ziemia jest za pomocą spychaczy spychana na grunt skażony. 

Maskowanie skażonego gruntu spowoduje to, że nie będzie wiadomo gdzie znajduje się 

skażona ziemia. Przypomniał, że teren skażony obejmował ok. 3 ha, uznał że stanowi to 

niewielki obszar w stosunku do całej powierzchni tj. 24 ha. Uznał że przejęcie przez miasto 

tego terenu byłoby korzystne bo miasto pozyskało by tereny pod inwestycje. Dodał, że byłoby 

to spełnienie przedwyborczych obietnic Burmistrza Miasta. Mając tereny inwestycyjne można 

byłoby sprowadzić do miasta inwestorów i miasto mogłoby się rozwijać nie tylko kulturalnie  

i historycznie ale także inwestycyjnie. Radny uznał za bulwersujące to, że przez lata kolejni 

burmistrzowie „odpychają” od siebie ten temat. Radny przestrzegł przed tym, że Ostrów 

Mazowiecka nie będzie się rozwijała bo nie ma  terenów inwestycyjnych, dodał że 

działalność na terenie miasta Fabryki Mebli Forte nie  poprawi sytuacji. Jak przykład miasta 

rozwijającego się wskazał na Przasnysz, miasto które pozyskało 80 ha terenów pod 

inwestycje i 11 mln zł. na  uzbrojenie tego terenu.  

Radny p. Stanisław Dylewski nawiązując do tego, że rozpoczyna się sezon grzewczy 

poinformował o tym, że pojawiają się zarówno do Burmistrza jak i do radnych  skargi na 

zanieczyszczenie powietrza. Dodał, że na ręce Przewodniczącego Rady Miasta wpłynęła w tej 

sprawie skarga  mieszkańców ul. 11 Listopada. Radny przypomniał, że wskazywał na 

przepisy  na podstawie, których można zmusić tych którzy zatruwają środowisko do tego, aby 

zaprzestali tej działalności, w związku z powyższym wyraził zdziwienie odpowiedzią 

Zastępcy Burmistrza Miasta p. Z. Chrupka, który twierdzi, że nie ma odpowiednich 

przepisów. Wyraził również zdziwienie stwierdzeniem, że mieszkańcy budynków 

indywidualnych wybudowali się wcześniej a więc należy wyburzyć bloki bo one powstały 

później. Radny uznał, że jeśli ktoś zatruwa środowisko to za pomocą odpowiednich 

przepisów prawa należy  zmusić taką osobę do np. wymiany pieca, zmiany paliwa. Taka 

osoba musi się dostosować do otaczających ją bloków. Dodał, że mieszkańcy okolicznych 

bloków nie mogą otworzyć okien. Dodał, że w tej sprawie wpłynęło pismo do 

Przewodniczącego Rady Miasta. Wyraził nadzieję, że zostanie ono odczytane na sesji. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych odpowiedział, że nie odczytuje na 

sesji pism.  



 Radny p. Stanisław Dylewski odniósł się do złego stanu technicznego ogrodzenia przy 

Dębie Wolności. Zaapelował do radnych, aby  przyjrzeli się  temu jak wygląda obramowanie 

przy Dębie Wolności a jak wygląda ogrodzenie  Kościoła, które ma już 70 lat a wygląda jak 

nowe. Radny p. S. Dylewski stwierdził, że ze względu na stan ogrodzenia / brudne, 

zdewastowane/ nie będzie w tym roku składał tam kwiatów podczas uroczystości 

patriotycznych. Zaapelował do Burmistrza Miasta o zadbanie o obramowanie przy Dębie 

Wolności, zwłaszcza że zbliża się 100-tna  rocznica odzyskania niepodległości.  

  Radny p. Władysław Krzyżanowski zapytał czy radny p. S. Dylewski mówiąc  

o sytuacji z chodnikiem i poprzednim burmistrzu Miasta miał go n myśli. 

Radny p. Stanisław Dylewski potwierdził. 

Radny p. Władysław Krzyżanowski stwierdził, że w związku z tym traktuje to jako 

pomówienie aż do czasu przedstawienia przez radnego p. S. Dylewskiego odpowiedniego 

zapisu w protokole. Dodał, że nigdy nie miał zamysłu zwracać rademu uwagi co do tego 

którędy ma chodzić i nigdy nie interesowało go to jakimi radny chodzi drogami. Radny 

wskazał, że Przasnysz otrzymał środki nie jako miasto ale jako powiat i dotyczyły one 

lotniska znajdującego się  na terenie powiatu. Radny wskazał, że radny Dylewski  wprowadza 

swoją wypowiedzią w błąd.    

Radny p. Bogusław Konrad zgłosił interpelację związaną z programem Ministerstwa 

Sportu i Turystyki pn. „ Otwarte strefy aktywności.” Program jest dedykowany w całości 

rozwojowi małej infrastruktury w Polsce. W ramach tej infrastruktury przewiduje się 

sprawnościowy plan zabaw dla dzieci, strefę relaksu i gier oraz zagospodarowanie zieleni, 

ogrodzenie tych obszarów. Planowane jest przeznaczenie na ten cel ok. 100  mln zł. w ciągu 2 

lat. Ministerstwo zakłada, że powstanie ok. 3 tys. obiektów dostępnych dla całych rodzin. 

Zaplanowano dwa warianty przedsięwzięcia. Podstawowy, którego koszt wynosi  50tys. zł.  

z możliwością dofinansowania 50% lub 70%. Wariant rozszerzony np. siłownia plenerowa, 

strefa relaksu, sprawnościowy plac zabaw z ogrodzeniem, którego koszt wynosi  100 tys. zł.  

z możliwością dofinansowania 50% lub 70%. Wnioski będą przyjmowane od stycznia 2018 

r.. Jedna gmina może złożyć 1 wniosek ale obejmujący kilka stref. Radny zapytał czy 

Burmistrz Miasta zamierza aktywnie włączyć się do programu.  

Radny p. Jacek Wilczyński w imieniu  mieszkańców ul. Wesołej zgłosił  dużą dziurę 

w nawierzchni ulicy na skrzyżowaniu z ul. Lubiejewską. Dodał, że mieszkańcy ulicy oraz 

przedsiębiorcy prowadzący tam działalności transportową zgłaszali ten problem ale nie ma 

interwencji w tej sprawie. Podkreślił, że na ul. Wesołej powstał market budowlany, działają 

duzi przedsiębiorcy a więc dostarczają do kasy miejskiej podatki. Radny zaapelował  

o poprawę stanu nawierzchni tej ulicy, aby zapewnić godziwe warunki działania. Radny 

stwierdził, że ubytek na wjeździe w ul. Wesołą, ze względu na duży rozmiar,  nie może być 

załatany jak zwykła dziura ale wymaga wymiany nawierzchni na  powierzchni ok. 100m2. 

W dalszej kolejności radny p. J. Wilczyński w imieniu mieszkańców ul. Spokojnej 

wystąpił o uwzględnienie naprawy nawierzchni tej ulicy w budżecie miasta na 2018 r.  Ulica 

Spokojna ma ok. 100 m długości i jest bardzo wąska ok. 5 m planowane jest tam wykonanie 

kanalizacji sanitarnej, które zniszczy istniejącą nawierzchnię.  

Radna p. Małgorzata Bartkiewicz zapytała o to na jakim etapie są plany dot. budowy 

przedszkola i szkoły.  

Radny p. Jerzy Pawluczuk przypomniał, że Komisja Gospodarki Komunalnej, 

Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony Środowiska, przed poprzednią sesją, wystąpiła do 

Burmistrza Miasta o to, aby na najbliższej sesji odniósł się do wniosków wypracowanych 

przez p. Irmińskiego. Wnioski p. Irmińskiego zostały wypracowane w ramach Protokołu  



z badania stanu migracji skażeń w kierunku miejskich ujęć wodnych.  Komisja oczekuje, że 

Burmistrz Miasta poinformuje o tym, które z wniosków uznał za zasadne i w jaki sposób je 

realizuje a których  nie będzie realizował i dlaczego. Podkreślił, że wnioski p. Irmińskiego 

dotyczyły zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom miasta w zakresie  ujęć wody. Pan 

Irmiński dał wskazówki dla działań miasta, które mają doprowadzić do tego, aby mieszkańcy 

czuli się bezpiecznie. Podkreślił, że radni reprezentujący mieszkańców chcieli by wiedzieć 

czy mieszkańcy mogą się czuć bezpiecznie. 

Radna p. Anna Krajewska przypomniała, że na początku kadencji złożyła wniosek, 

aby miasto prowadziło publiczny rejestr zawartych umów. Dodała, że otrzymała wtedy 

odpowiedź, że nie jest to możliwe ponieważ nie jest to zgodne z prawem. Poinformowała  

o tym, że mnóstwo samorządów publikuje umowy, podkreśliła, że od 28 września br. Sąd 

Najwyższy rozpoczął publikację zawieranych umów. W związku z tym  zaapelowała o to, aby 

miasto Ostrów Mazowiecka również prowadziło publiczny rejestr zawieranych umów.     

Radna p. Alina Rytelewska podniosła kwestię budynku przy ul. Armii Krajowej 16. 

Budynek ten od kilkunastu lat jest przeznaczony do rozbiórki. Mieszka tam 1 osoba. Sąsiedni 

mieszkańcy obawiają się, że stan techniczny tego budynku grozi tragedią. Rozebranie tego 

obiektu poprawi wizerunek miasta.  

Radny p. Stanisław Dylewski odnosząc się do wypowiedzi radnego p. W. 

Krzyżanowskiego obiecał, że odnajdzie i przedstawi protokół, gdzie znajdują się wypowiedzi 

dot. chodnika. Dodał, że były zapowiedzi dobrej współpracy miasta i Starostwa. Pozyskane 

środki miałyby wpływ na rozwój miasta.   

   Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska zapytała o planowaną 

realizację parkingu przy ul. Partyzantów, na tyłach dawnej restauracji Kurpiowska  

a na przeciwko bloków poł. przy ul. Partyzantów 3 i 5. Radna przypomniała, że  na każdej 

sesji otrzymuje informacje, że budowa już niebawem się rozpocznie, z ostatnich informacji 

wynika, że budowa miała się rozpocząć po wakacjach. Radna dodała, że niebawem minie 

miesiąc od spotkania z mieszkańcami ul. Partyzantów i nadal działania nie zostały podjęte. 

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska, po raz kolejny, poruszyła 

sprawę ul. Olszynowej. Radna podkreśliła, że jest to jedna z najstarszych dróg w mieście  

i nadal jest drogą gruntową bez kanalizacji. Radna wniosła o wykonanie ulicy na odcinku ok. 

200 – 300 m. najgęściej zabudowanym. Wniosła o wprowadzenie tego zadania do budżetu 

miasta na 2018 r.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska, po raz kolejny 

zaapelowała o podjęcie działań porządkujących teren przy ul. 3 Maja naprzeciwko Starostwa 

Powiatowego. Radna dodała, że wykonała zdjęcie samochodu ciężarowego, który 

podjeżdżając do baru zlokalizowanego w tym miejscu, wjeżdża na miejski chodnik. Radna 

stwierdziła, że chodnik w ten sposób zostanie zniszczony. Zaapelowała o ustawienie słupków 

uniemożliwiających wjazd samochodów ciężarowych na ten chodnik. 

 Radna p. Alina Rytelewska, po raz kolejny, wniosła o wykonanie remontu ul. Lipowej  

w rejonie wjazdu do Spółdzielni Mieszkaniowej.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p Krzysztof Laska wniósł o pomoc dla rodziny, 

która mieszka na ul. Różanej pod lasem. Podkreślił, że jest to rodzina bardzo niezaradna 

życiowo, będąca pod opieką MOPS, warunki w jakich mieszkają są tragiczne. Radny wyraził 

obawę, że podczas zimy ta rodzina zmarznie.  

 Radny p. Mariusz Kwiatkowski zaapelował o poprawę nawierzchni ul. Podstoczysko. 

Nawierzchnia, która była w stanie krytycznym, została obecnie zniszczona doszczętnie.  



W drodze została położona instalacja o wartości ok. 250 tys. zł. i jeżdżą po niej teraz 

samochody ciężarowej. Sytuacja na ul. Podstoczysko jest tragiczna, trudno jest tą ulicą 

przejechać.  

 W związku z zakończeniem zgłaszania interpelacji i zapytań Przewodniczący Rady 

Miasta poinformował o tym, że odpowiedzi  zostaną udzielone w pkt. 15 Porządku obrad.   

  

Punkt 5  

 Informacja o realizacji budżetu miasta za okres 6 miesięcy 2017 r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Edward Podbielski poinformował o tym, że 

Komisja informację przyjęła 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman poinformowała o tym, że Komisja  informację 

przyjęła. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  poinformował o tym, że Komisja  informację 

przyjęła. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec poinformował o tym, że Komisja  informację przyjęła. 

 

Brak głosów w dyskusji  

 

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, 

że Rada Miasta Ostrów Mazowiecka przyjęła Informację o realizacji budżetu miasta za okres 

6 miesięcy 2017 r.  

 

Punkt 6   

Podjęcie uchwał:  

a/ w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.  

b/  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2017 – 2024. 

 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska przedstawiła autopoprawkę do przekazanych 

radnym projektów uchwał. Autopoprawka polega na tym, że zostają zwiększone dochody  

i wydatki budżetu miasta na podstawie decyzji Wojewody. Ponadto  zmianie ulega czwarta 

cyfra w paragrafie dot. finansowania dochodów miasta- zewnętrzne środki unijne, kwoty 

pozostają bez zmian. Wprowadzone zostanie nowe zadanie inwestycyjne –Program 

rewitalizacji za kwotę 20 tys. zł. Zadanie to ujęte w WPF, przewidziane jest do realizacji  

w latach 2017 – 2018 z kwotą 50 tys. zł.   



Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego  radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 3 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 4 głosach „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie oba projekty uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk  przedstawił opinię Komisji. Komisja  

w odrębnych głosowaniach 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 

„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie oba projekty uchwały w przedstawionym 

kształcie. 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie oba projekty uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w odrębnych głosowaniach 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw  

i 0 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie oba projekty uchwał  

w przestawionym kształcie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny p. Edward Podbielski poinformował  

o tym, że Komisja w odrębnych głosowaniach 5 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw  

i 0 głosach „wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie oba projekty uchwał  

w przestawionym kształcie. 

Brak głosów w dyskusji.   

 

W związku  z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie kolejne projekty uchwał w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok  

i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na lata 

2017 – 2024 wraz z autopoprawkami.   

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19  głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 2  głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 271/2017  

  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

19  głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 2  głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 272/2017  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów Mazowiecka na 

lata 2017 – 2024. 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  



Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji  

o przebiegu wykonania budżetu Miasta Ostrów Mazowiecka oraz o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 

roku budżetowego.  

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu 7 

głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

5 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Brak głosów w dyskusji. 

 

W związku  z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji  

o przebiegu wykonania budżetu Miasta Ostrów Mazowiecka oraz o przebiegu wykonania 

planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku 

budżetowego.  

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21  głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 273/2017  

w sprawie  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 

Miasta Ostrów Mazowiecka oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 

samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego. 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 8  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Ostrowi Mazowieckiej w latach 2017-2018 projektu 

konkursowego pn. „Od bierności do aktywności” w ramach IX Osi Priorytetowej RPO 

WM 2014-2020, Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem, Działanie 9.1 

Aktywizacja społeczno-zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinię 

Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów 



„wstrzymujących się” zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym 

kształcie.   

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Brak głosów w dyskusji. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Miejski 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Ostrowi Mazowieckiej w latach 2017-2018 projektu 

konkursowego pn. „Od bierności do aktywności” w ramach IX Osi Priorytetowej RPO WM 

2014-2020, Wspieranie włączenia społecznego i walka z ubóstwem, Działanie 9.1 

Aktywizacja społeczno-zawodowa osób wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu 

społecznemu 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 274/2017  

w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Ostrowi Mazowieckiej w latach 2017-2018 projektu konkursowego pn. „Od bierności do 

aktywności” w ramach IX Osi Priorytetowej RPO WM 2014-2020, Wspieranie włączenia 

społecznego i walka z ubóstwem, Działanie 9.1 Aktywizacja społeczno-zawodowa osób 

wykluczonych i przeciwdziałanie wykluczeniu społecznemu 

 
Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 9  

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu 

Inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań 

przewidzianych do realizacji na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka.   

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – 

Gospodarczego radna p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w  głosowaniu 

7 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Infrastruktury Technicznej oraz 

Ochrony Środowiska radny p. Jerzy Pawluczuk przedstawił opinię Komisji. Komisja  



w głosowaniu 5 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 1 głosie „wstrzymujących się” 

zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w przedstawionym kształcie.   

Brak głosów w dyskusji. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych poddał pod głosowanie  projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Planu Inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań 

przewidzianych do realizacji na terenie Miasta Ostrów Mazowiecka.   

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21  głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 275/2017  

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Inwestycyjnego dla Miasta Ostrołęki  

i subregionu ostrołęckiego w zakresie zadań przewidzianych do realizacji na terenie Miasta 

Ostrów Mazowiecka 
 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej, 

b/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

Publicznych Nr 1 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, w skład 

którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej i 

Gimnazjum Publiczne nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 2 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, 

c/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

Publicznych Nr 2 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, w skład 

którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i 

Gimnazjum Publiczne nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 4 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, 

d/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 

Publicznych Nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi sześcioletnia 

Szkoła Podstawowa nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej i 

Gimnazjum Publiczne nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową nr 3 im. Janusza Korczaka  w Ostrowi Mazowieckiej, 

e/ w sprawie przeznaczenia mienia Gimnazjum Publicznego nr 1 w Ostrowi 

Mazowieckiej oraz zespołów szkół publicznych, dla których organem prowadzącym 

jest Miasto Ostrów Mazowiecka, 

f/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/260/2010 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka 

z dnia 3 listopada 2010 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych  



gromadzących dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich 

przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i 

wydatków nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 

Socjalnych oraz Porządku Publicznego radna p. Anna Krajewska przedstawiła opinie 

Komisji. Komisja w odrębnych głosowaniach pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Wyniki głosowań przedstawiały się następująco:  

a/ -6 głosów „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

b/-5 głosów „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

c/-4 głosy „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

d/-4 głosy „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

e/-4 głosy „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

ef/-7 głosów „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się”    

 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego 

radna p. Beata Herman przedstawiła opinie Komisji. Komisja w głosowaniu 7 głosami „za”, 

przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały ujęty w pkt.10f.    

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinie Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 5 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał ujęte w pkt. 10a,b,c,d,e. Komisja w głosowaniu  

6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały  ujęty w pkt. 10f.   

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska nawiązując do informacji 

medialnych o tym, że wprowadzenie reformy edukacji spowodowało wiele kosztów 

dodatkowych w  samorządach, zapytała czy Miasta Ostrów Mazowiecka również musiało 

ponieść wyższe koszty. Zapytała czy reforma spowodowała zwolnienia nauczycieli w tym 

roku. Radna zapytała czy są prognozy dot. zwolnień nauczycieli w następnych 2 latach.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz pozytywnie oceniła fakt, że w mieście szkoły 

podstawowe i gimnazja funkcjonowały łącznie w jednym budynku. Dodała, że Rada Miasta 

nie ma wyboru co do podjęcia ww. uchwał ponieważ ustawa na mocy, której są one 

podejmowane już weszła w życie. Radna przypomniała, że zgodnie z doniesieniami mediów, 

zasadniczym powodem likwidacji gimnazjów było to, że młodzież gimnazjalna jest źle 

wychowana i agresywna a stan ten ulegnie poprawie gdy zostaną przywrócone ośmioletnie 

szkoły podstawowe. Stwierdziła, że nie wierzy iż jedną ustawą uda się zmienić młodzież. 

 Radny p. Bogusław Konrad odnosząc się do przedmówczyni stwierdził, że nie uważa, 

aby cała młodzież się musiała zmieniać. Podkreślił, że złe zjawiska zawsze się zdarzały, 

zdarzają i będą się zdarzać. Radny stwierdził, że poprzez to, że złe zjawiska są nagłaśnianie 



może powstać obraz taki, że w szkołach, niemalże, na porządku dziennym występują 

patologiczne zjawiska. Radny podkreślił, że w szkołach jest zupełnie inna sytuacja.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz podkreśliła, że przed uchwaleniem ustawy  

w mediach była „nagonka na gimnazja”. 

 Radny p. Bogusław Konrad stwierdził, że różne media w różny sposób te kwestie 

interpretowały.  

 Radny p. Stanisław Dylewski uznał, że wśród młodzieży występuje mały odsetek 

osób, które się źle zachowują lub stwarzają jakieś problemy. Podkreślił, że nie można 

ujednolicić i powiedzieć, że młodzież jest zła. Radny pozytywnie ocenił funkcjonowanie 

ośmioletnich szkół podstawowych. Dodał, że trzeba kilku lat działania szkół w nowym 

systemie, aby ocenić reformę. Radny uznał, że dostrzega więcej pozytywnych stron niż 

negatywnych. 

 Radny p. Mieczysław Równy nawiązując do tego, że ustawa weszła w życie z dniem  

1 września br. zapytał czy nie jest zbyt późno na podejmowanie uchwał, czy uchwały nie 

powinny być podjęte wcześniej.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że jest jeszcze czas na podjęcie 

omawianych uchwał, terminy w tej sprawie nie zostały przekroczone. Odnosząc się do 

kosztów wdrożenia reformy przypomniał, że w 1999 r. kiedy powstawały gimnazja zostały 

one zorganizowane na bazie obiektów szkół podstawowych, wtedy koszty wdrożenia reformy 

w mieście nie były wielkie, a obecnie można mówić o odwracaniu sytuacji. Obecnie 

praktycznie nie ma kosztów związanych z wdrożeniem w życie reformy w mieście. Wskazał 

na inne koszty wynikające z oczekiwań społecznych w całym kraju to jest związane  

z obniżaniem ilości uczniów w klasach.  Obniżanie ilości  uczniów w klasach  prowadzone  

jest z roku na rok różnymi metodami. Dodał, że ostatnie rozporządzenie w tej sprawie nakłada 

obowiązek, aby klasy nie były liczniejsze niż 25 dzieci. Jeśli klasa liczy do 27 osób to jest 

obowiązek zatrudnienia dodatkowego nauczyciela w klasie, w takiej sytuacji rozsądnym jest 

podział klasy na dwie. Burmistrz Miasta wskazał, że takie rozwiązania wymuszają koszty 

jednak w sensie wychowawczym i edukacyjnym przyniosą w dłuższej perspektywie zyski. 

Wskazał również na to, że wzrost kosztów może być spowodowany orzeczeniami  

o niepełnosprawności czy o kształceniu indywidualnym. Podkreślił, że w stosunku do 

poprzedniego roku szkolnego w Ostrowi Mazowieckiej nastąpił wzrost zatrudnienia o 5 

nauczycieli. Zasadniczo nie ma to jednak bezpośredniego związku z reformą. Burmistrz 

Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że wcześniej / wiosną/ w mediach było wiele informacji 

na temat kłopotów związanych z reformą ale po miesiącu od wdrożenia jej w życie tych 

głosów nie słychać. Podkreślił, że potężna, w skali kraju, reforma nie spowodowała 

gremialnego zwalniania nauczycieli, jakim straszono. Przypomniał, że Ministerstwo 

obliczało, że w skali kraju etatów będzie więcej czego przykładem jest miasto Ostrów 

Mazowiecka. Dodał, że zapewne są miasta gdzie wymagane były korekty i zwolnienia. 

Podkreślił, że wdrożenie reformy w Ostrowi Mazowieckiej przebiegło bezkolizyjnie za co 

podziękował  Sekretarzowi Miasta, Dyrektorowi p. D. Ambroziak i dyrektorom szkół. 

 Radny p. Mieczysław Równy zapytał czy są analizy, które wskazują na to że miasto 

będzie zmuszone do budowy dodatkowego budynku szkolnego.  

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał czy obsługą księgową 

szkół nadal zajmuje się CUW. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że nic się nie zmienia w zakresie obsługi 

księgowej szkół nadal prowadzi ją Centrum Usług Wspólnych. Przypomniał, że ustawa 

nałożyła obowiązek tworzenia centrów usług wspólnych, dodał że ustawodawca daje 



możliwość tworzenia wspólnej obsługi dla różnych gmin.  Odnosząc się do kwestii budowy 

nowej szkoły przypomniał, że były przedstawiane Radzie Miasta precyzyjne analizy  dot. tej 

sprawy. Obecnie z istniejących w szkołach 9 roczników będzie funkcjonowało 8, dodał że nie 

ma możliwości organizowania klas 30-sto osobowych a więc powstanie więcej klas. Wskazał 

również na to, że wchodzi w życie obowiązek zapewnienia przez gminę opieki przedszkolnej 

dla dzieci 3-letnich. Burmistrz Miasta wskazał również na potrzebę likwidacji 

dwuzmianowości w szkołach co wiązałoby się w praktyce z bardzo dużymi inwestycjami. 

Przypomniał, że wszystkim jest doskonale wiadome, że tzw. mała jedynka musi zakończyć 

działanie. Dodał, że działa tam 12 oddziałów i dzieci uczą się na dwie zmiany. Podkreślił, że 

przed samorządem stoi wyzwanie usunięcia tego budynku i wybudowanie nowego. 

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz wyraziła zdziwienie pytaniami o to czy miasto ma 

budować nową szkołę czy nie. Radna zaproponowała, aby radni wybrali się na wizję do 

szkoły i zobaczyli jej stan, dodała, że podczas opadów deszczu dach przecieka i trzeba 

podstawiać miski i przesuwać stoliki. Radna wyraziła obawę co do tego, aby dzieciom „sufit 

na głowę nie spadł”. Radna podkreśliła, że budowa nowego obiektu jest konieczna i może być 

rozłożona na kadencję.   

 

W związku  z  zakończeniem dyskusji Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew 

Krych  poddał pod głosowanie kolejno projekty  uchwał: 

a/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi 

Mazowieckiej, 

b/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 1 im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Papieża Jana 

Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, 

c/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 2 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. 18 Pułku 

Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, 

d/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła 

Podstawowa nr 3 im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne 

nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. Janusza 

Korczaka  w Ostrowi Mazowieckiej, 

e/ w sprawie przeznaczenia mienia Gimnazjum Publicznego nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej 

oraz zespołów szkół publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Ostrów 

Mazowiecka, 

f/ w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/260/2010 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  

z dnia 3 listopada 2010 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących 

dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz 

sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i wydatków nimi 

finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich zatwierdzania.  



a/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 276/2017  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 1 im. Tadeusza Kościuszki w Ostrowi Mazowieckiej, 

 

b/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 277/2017  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych Nr 1 

im. Papieża Jana Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 2 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 

2 w Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 2 im. Papieża Jana 

Pawła II w Ostrowi Mazowieckiej, 

 

c/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 278/2017  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 2 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi 

sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 4 w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 4 w 

Ostrowi Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 4 im. 18 Pułku Artylerii Lekkiej 

w Ostrowi Mazowieckiej, 

 

d/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 279/2017  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół Publicznych 

Nr 3 w Ostrowi Mazowieckiej, w skład którego wchodzi sześcioletnia Szkoła Podstawowa nr 3 

im. Janusza Korczaka w Ostrowi Mazowieckiej i Gimnazjum Publiczne nr 3 w Ostrowi 

Mazowieckiej w ośmioletnią Szkołę Podstawową nr 3 im. Janusza Korczaka  w Ostrowi 

Mazowieckiej, 



 

e/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła 

 Uchwałę Nr XXXIX/ 280/2017  

w sprawie przeznaczenia mienia Gimnazjum Publicznego nr 1 w Ostrowi Mazowieckiej 

oraz zespołów szkół publicznych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Ostrów 

Mazowiecka, 

 

f/ 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła 

Uchwałę Nr XXXIX/ 281/2017  

zmiany Uchwały Nr XXXIX/260/2010 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 3 listopada 

2010 r. w sprawie określenia jednostek budżetowych  gromadzących dochody na wydzielonym 

rachunku, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu 

finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania w nim zmian i ich 

zatwierdzania. 

 

Uchwały w załączeniu do Protokołu.  

 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie zmiany opisu granic okręgów wyborczych w Mieście Ostrów 

Mazowiecka, 

b/ w sprawie zmiany opisu granic obwodów głosowania w Mieście Ostrów 

Mazowiecka. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania Przestrzennego Budownictwa i Gospodarki 

Gruntami radny p. Tadeusz Malec przedstawił opinie Komisji. Komisja w odrębnych 

głosowaniach 6 głosami „za”, przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała oba projekty uchwał.   

Brak głosów w dyskusji. 

 



W związku  z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie kolejno projekty uchwał: 

a/ w sprawie zmiany opisu granic okręgów wyborczych w Mieście Ostrów Mazowiecka, 

b/. w sprawie zmiany opisu  granic obwodów głosowania w Mieście Ostrów Mazowiecka 

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0  głosów „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 282/2017  

w sprawie zmiany opisu granic okręgów wyborczych w Mieście Ostrów Mazowiecka 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

20  głosami „za” przy 0 głosach „przeciw ” i 0  głosów „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 283/2017  

w sprawie zmiany opisu  granic obwodów głosowania w Mieście Ostrów Mazowiecka 
 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów 

Mazowiecka z dnia 1 kwietnia 2003 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki Finansowej i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego  

radna   p. Beata Herman przedstawiła opinię Komisji. Komisja w głosowaniu  7 głosami „za”, 

przy 0 głosów „przeciw i 0 głosów „wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.   

Brak głosów w dyskusji. 

W związku  z powyższym  Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych poddał 

pod głosowanie  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta 

Ostrów Mazowiecka \z dnia 1 kwietnia 2003 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu miasta. 

Rada Miasta Ostrów Mazowiecka w głosowaniu jawnym  

21  głosami „za” przy 0 głosach  „przeciw ” i 0  głosów „wstrzymujących się” 

podjęła  

Uchwałę Nr XXXIX/ 284/2017  



w sprawie zmiany uchwały nr V/29/2003 Rady Miasta Ostrów Mazowiecka  

z dnia 1 kwietnia 2003 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu miasta 

 

Uchwała w załączeniu do Protokołu.  

 

Punkt 11 

 Informacja o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu 

wykonawczego miasta w okresie miedzy sesjami.  

 Radny p. Stanisław Dylewski, nawiązując do uczestnictwa Burmistrza Miasta  

w Kongresie Trzeżwości i do Roku Trzeźwości, poinformował o tym, że w tym samym czasie 

w mieście powstaje nocny sklep z alkoholem w pobliżu  osiedla mieszkaniowego i powstaje 

dramat dla mieszkańców tego osiedla. Radny wskazał, że dzielnicowy p. Mierzejewski 

potwierdził, że kiedy na ul. 11 listopada działał sklep nocny to  cały czas były interwencje 

Policji. Z chwilą likwidacji sklepu problem się rozwiązał. Podobnie jest ze sklepem przy  

ul. 3 Maja, który działa całą dobę. Radny zaapelował o to, aby koncesje na sprzedaż napojów 

alkoholowych  nie były wydawane sklepom, zlokalizowanym blisko osiedli mieszkaniowych 

ponieważ z góry można założyć, że wywoła to problemy. Pijący alkohol będą  powodować 

hałas i awantury a na tym osiedlu mieszkają ludzie starsi, potrzebujący spokoju.  Radny uznał, 

że sklepy nocne z alkoholem powinny być poza miastem. Radny zaapelował o rozważenie 

możliwości ograniczenia godzin sprzedaży alkoholu lub odebrania koncesji i przeniesienia 

sklepu w inne miejsce.   

Innych głosów nie było.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, 

że Rada Miasta przyjęła informację o pracy Burmistrza Miasta jako jednoosobowego organu 

wykonawczego  miasta w okresie miedzy sesjami .  

 

Punkt 12 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach podejmowanych   

w okresie między sesjami.  

 Przewodniczący Rady Miasta poinformował o tym, że nadal prowadzi dyżury  

i przyjmuje interesantów, którzy zgłaszają się z różnymi sprawami. Poinformował również   

o tym, że wpływają do niego różnego rodzaju pisma np. w sprawie budowy dróg  

i zadymienia.  Dodał,  że w różnych sprawach występuje do Burmistrza Miasta o wyjaśnienia. 

Podkreślił, że jeśli wyjaśnienia Burmistrza Miasta wskazują podstawę prawną działania to się  

zgadza z tymi wyjaśnienia.  Nawiązując do kwestii zadymienia podkreślił, że Burmistrz 

Miasta podejmując działania informuje o nich zainteresowanych.  



 Radny p. S. Dylewski poinformował o tym., że w tej sprawie zainteresowani wystąpili 

do Wojewody. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych stwierdził, że w takiej sytuacji 

zapewne Wojewoda skieruje odpowiednie pismo do Rady Miasta. dodał, że zdarza się, że 

Wojewoda kieruje pisma, które trudno jednoznacznie zinterpretować.  Dodał, że prawnicy 

muszą rozstrzygnąć te  kwestie.  

 Poinformował o tym, że uczestniczy w różnych uroczystościach, na które jest 

zapraszany. Podziękował za zaproszenia.  

 Nie było pytań do informacji Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

Punkt 13 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i  sprawy różne.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił odpowiedzi na  zapytania i interpelacje.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer nawiązując do interpelacji radnego p. Jerzego 

Pawluczuka zapowiedział, że sprawa nieczytelnych czy niewidocznych  tabliczek na pomniku 

poległych pod Pecyną zostanie przeanalizowana i podjęte będą działania, aby w odpowiedni 

sposób zadbać o ww. miejsce pamięci.   

 Odnosząc się do pytania o to czy Burmistrz Miasta realizuje wnioski p. Irmińskiego 

wyjaśnił, że Burmistrz jako organ musi stosować się do przepisów prawa tj.: ustawy, 

rozporządzenia, decyzje. Wnioski p. Irmińskiego zostały wypracowane w ramach pracy dla 

ZGK Sp. o.o. nie są to wnioski obligatoryjne dla Burmistrza Miasta. Podkreślił, że sprawa  

Nasycalni jest bardzo delikatna, z jednej strony budzi niepokój a z drugiej strony  obszar 

Nasycalni nie jest własnością miasta. Zapewnił, że wnioski p. Irmińskiego są gruntownie 

analizowane przez Prezesa ZGK Sp. z o.o., który działa w imieniu Burmistrza i samorządu 

miejskiego.  Zapewnił, że władze miasta nie lekceważą sprawy. Dodał, że nie można liczyć 

na działania Burmistrza Miasta, które przyniosłyby w krótkim czasie oczywiste efekty. 

Podkreślił, że burmistrz jako organ nie ma kompetencji, ani instrumentów w tym zakresie. 

Zapewnił, że do sprawy  ochrony bezpieczeństwa wody przykładana jest maksymalna waga. 

Poinformował o tym, że są prowadzone kolejne rozmowy na poziomie Ministrów, nie 

formalizowane ponieważ  cały czas obowiązują decyzje, które mają być wykonywane przez 

PKP. 

 Radny p. Jerzy Pawluczuk wyjaśnił, że Komisja miała  na myśli wnioski  

p. Irmińskiego dotyczące tego, co miasto powinno zrobić, aby monitorować i przeciwdziałać 

zagrożeniu.  Komisja chciała uzyskać informacje, które z tych zaleceń będą realizowane,  

a które nie będą i dlaczego. Radny uznał, że są to działania niezależne względem działań 

prowadzonych przez Starostwo wobec PKP.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer zapowiedział, że zostanie podjęta próba 

podsumowania działań, po 3 latach kadencji, wskazania które działania przyniosły efekt  

a które nie.  Przypomniał, że było rozważane, bez konkluzji, czy nadeszła już pora złożenia 

pozwu przeciwko PKP. Podkreślił, że ewentualna obsługa niezwykle skomplikowanego  

i długiego procesu, będzie bardzo kosztowna. Zapowiedział, że prawdopodobnie na przełomie 

roku zaproponuje debatę na sesji  na omawiany temat.    

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska, nawiązując do tego, że 

właściciel terenu Nasycalni podejmuje radykalne działania tj. niwelowanie terenu, rozbieranie 

budynków, poddał pod rozwagę skierowanie do właściciela zapytania o plany dot. terenu. 



Radny uznał, że zapewne prace są prowadzone na podstawie pozwolenia, ale jeśli dzieją się 

niepokojące rzeczy to być może należy zgłosić je do odpowiednich organów sanitarnych. 

Podkreślił, że te działania wynikają z obowiązku dbania o bezpieczeństwo mieszkańców.  

 Radny p. Stanisław Dylewski poinformował o tym, że Starosta został powiadomiony 

telefonicznie i zgodził się na wizję lokalną, na wizji byli również przedstawiciele Starostwa 

zajmujący się ochroną środowiska jak i redaktor p. M. Bubrzycki. Radny potwierdził że 

rzeczywiście skażona ziemia jest przykrywana ziemią nieskażoną i znaleźć ziemię skażoną 

będzie bardzo ciężko. Radny dodał, że istnieją mapy z 2004 r. gdzie zaznaczone są miejsca 

gdzie znajdują się „czarne plamy”. Radny dodał, że kiedy miała odbyć się wizja dzwonił 

zarówno do Burmistrza jak i do zastępcy ale niestety nie odbierali oni telefonów. Dodał, że 

starał się również o spotkanie z Burmistrzami ale niestety byli zajęci. Radny stwierdził, że 

dzieje się źle. 

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że z wypowiedzi 

wynika, że na miejscu zdarzenia były upoważnione w sprawie organa. Przedstawiciele 

Urzędu Miasta mogli być tylko obserwatorami, dodał że Urząd Miasta posiada wiedzę  

o zdarzeniu. Stwierdził, że zapewne Starosta podjął odpowiednie działania. Stwierdził, że nie 

wierzy w to, aby Starosta pozwalał na przysypywanie skażonej ziemi.  

 Radny p. Stanisław Dylewski  poinformował o tym, że PKP zostało ukarane kwotą 50 

tys. zł. uznał, że to bardzo mała kwota dla takiej firmy. Dodał, że do Urzędu Miasta dotrze 

informacja w tej sprawie. 

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek stwierdził, że z posiadanych przez 

niego informacji wynika, że PKP realizuje nakaz Nadzoru Budowlanego. Nadzór Budowlany 

zostanie obowiązkowo powiadomiony przez PKP o terminie zakończenia działań, wtedy 

przedstawiciel Nadzoru  zbada czy wszystkie zalecenia zostały prawidłowo wykonane.  

 Radna p. Małgorzata Bartkiewicz uznała, że miasto powinno się bronić przed 

przejęciem terenów po Nasycalni bo ze względu na konieczność rekultywacji terenów będzie 

to obciążenie dla finansów miasta. Dodała, że w przypadku przejęcia terenów przez miasto 

służby ochrony środowiska będą kierowały wystąpienia do miasta.  

 Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek poinformował o tym, że problem 

zastoin wody na ul. Kościuszki został zgłoszony, zaraz po pierwszym zgłoszeniu, do 

wykonawcy. Dodał, że jeśli wykonawca nie zrealizuje wezwania zostaną podjęte następne 

kroki  zgodne z prawem. Droga posiada 5-cio letnią gwarancję. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że zgłoszenia dot. naprawy ul. Północnej  

i budowy odcinka ul. Ptasiej mają charakter wniosku do budżetu miasta na 2018 r.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że firma, która realizowała 

Program rewitalizacji nie zrealizowała części umowy dotyczącej koniecznych poprawek, 

które mogą pojawiać się w trakcie procedowania w wyższych instancjach. Terminem 

granicznym tych działań był 30 września br. Poinformował o tym, że zostało przygotowane 

wezwanie przedsądowe jednak do dnia dzisiejszego Program nie został poprawiony stosownie 

do potrzeb. Podkreślił, że ścieżka opracowania Programu jest bardzo skomplikowana. 

Zapowiedział, że na początku podjęte będą działania administracyjne w kierunku 

wyegzekwowania środków finansowych a jeśli ona nie poskutkuje to trzeba będzie wstąpić na 

drogę sądową. Istotnym problemem dla miasta jest to, że cała procedura musi rozpocząć się 

od początku, włącznie z konsultacjami społecznymi. Burmistrz Miasta dodał, że 

prawdopodobnie terminy ogłaszania konkursów w ramach  rewitalizacji  będą się opóźniały  

i programy będą ogłaszane etapami. Wyraził nadzieję, że na ostatniej sesji przed wakacjami 

uda się uchwalić Program / trzeba dochować terminów proceduralnych/ i miasto zdąży 



przystąpić do odpowiednich konkursów. Obecną sytuację z Programem rewitalizacyjnym 

porównał do sytuacji gdy powstaje konieczność zażądania zejścia  inwestora z realizacji 

inwestycji. Burmistrz Miasta poinformował o tym, że władze miasta zachęcane były do 

skorzystania z innej nieustawowej ścieżki, która jest łatwiejsza i szybsza ale na etapie 

startowania o środki unijne wnioski są wtedy niżej punktowane. Podkreślił, że podjął decyzję 

o tym, że należy podjąć od początku procedurę  opracowania Programu Rewitalizacji.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska, mając na uwadze to, że 

pracownicy Urzędu Miasta zajmujący się sprawą posiadają już doświadczenie w tym 

zakresie,  zapytała czy program musi być opracowany przez firmę zewnętrzną. Poddała pod 

rozwagę zatrudnienie do tego przedsięwzięcia kilku specjalistów z miejscowego kręgu, którzy 

lepiej znają miejskie problemy, lepiej będą  współpracować uznała, że to być może pozwoli 

na uniknięcie podobnych problemów w przyszłości. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer przypomniał, że Program Rewitalizacji był 

realizowany przez osoby z tytułami doktorów będące pracownikami Uniwersytetu 

Warszawskiego. Podkreślił, że te osoby wykazywały się dużą wiedzą, rzeczowością  

w podejściu do tematu  i chęcią pracy. Z analizy elementów  kwestionowanych przez Urząd 

Marszałkowski wynika, że na początku prac nad programem została zastosowana niewłaściwa 

metodologia, której później nie dało się poprawić. Podkreślił duży wkład pracy pracowników 

Urzędu Miasta, którzy starali się poprawić Program. Przypomniał że wykonawca nie był 

najtańszym oferentem,  wykazywał duże osiągnięcia i pozytywne rekomendacje. Dodał, że 

być może gdyby był jeszcze czas to Program zostałby poprawiony, jednak termin ukończenia 

Programu minął 30 września br. 

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta p. Krzysztof Laska zapytał o powód dlaczego firma 

nie wyrobiła się w terminie. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer wyjaśnił, że Program został wykonany jednak 

okazało się, że są błędy. Dodał, że miasto miało obowiązek zapłacić za wykonaną pracę. 

Przyjęta praca mogła być dopiero zgłoszona do Urzędu Marszałkowskiego. Zawarta umowa 

posiada wyraźne zapisy powalające miastu egzekwować naprawę, a jeśli wykonawca nie dał 

rady dokonać tego do 30 września br. to miasto ma możliwość egzekwowania należności. 

Istotne jest to, że jeśli np. w marcu zostaną ogłoszone konkursy dot. rewitalizacji to miasto 

nie będzie mogło złożyć wniosku  opartego o własny program. Wyraził nadzieje, że jednak 

miasto zdąży opracować  Program zanim zostaną ogłoszone konkursy.  

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o koszt programu. 

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer poinformował o tym, że koszt wynosił ponad 60 tys. 

zł.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer ustosunkował się do pytania radnego p. Stanisława 

Dylewskiego odnośnie remontu kamienicy przy ul. Kościuszki. Przypomniał, że temat był 

podejmowany wielokrotnie. Dodał, że z posiadanej wiedzy jest nowy właściciel Kamienicy. 

Sprawą  zajmuje się TBS. 

 Zastępca Burmistrza p. Zbigniew Chrupek poinformował, że w sprawie  Urząd Miasta  

zasięga opinii prawnej. Następuje opóźnienie, ponieważ sprawa jest bardzo skomplikowana, 

datuje się od  czasów przedwojennych. Kancelaria prawna zadaje ciągle szereg nowych pytań 

co wydłuża terminy i powoduje opóźnienie. Zapewnił, że jeśli pojawi się zagrożenie ze 

względu na zły stan budynku, to trzeba będzie podjąć decyzję.  Dodał, że TB Sp. z o.o. 



przedstawił kosztorys remontu klatki schodowej opiewający na około 20 000 zł. Wyraził 

nadzieję, że niebawem opinia kancelarii będzie gotowa i stosowne decyzje zostaną podjęte. 

 W dalszej części Zastępca Burmistrza p. Zbigniew Chrupek odniósł się do kwestii 

remontu chodnika naprzeciwko „starego” Kościoła. Sprawa była wiele razy wyjaśniana na 

Komisjach. Dyrektor MZDW z Warszawy owszem powiedział, że była ustawa, która 

przekazywała samorządom drogi, ale to przekazanie nie zostało jeszcze zrealizowane. 

MZDW czy GDDKIA nie sformalizowały przekazania. Sprawa powinna być w 2004r. 

zakończona, powinien zostać sporządzony akt notarialny. Podobny problem występuje  

w skali całego kraju. Nie ma formalnego zapisu w Księgach Wieczystych, że Urząd Miasta 

jest właścicielem i każdorazowo trzeba pytać właściciela o możliwość prowadzenia prac na 

jego gruncie. Dodał, że przy ul. Wileńskiej kończy się działka, która jest własnością MZDW, 

ta działka jest objęta obecnie pracami projektowymi dot. przebudowy drogi 627. 

Poinformował, że ponad rok temu na spotkaniu w MZDW w Warszawie ten sam dyrektor 

powiedział, że nie wyrazi zgody na prowadzenie żadnych prac w obszarze projektowania. 

Wyjaśnił, że obszar projektowania to jest działka, która zaczyna się od skrzyżowania przy 

Banku Spółdzielczym i ciągnie się do ul. Wileńskiej. Dodał, że przy budowie odcinka 

chodnika na ul. Armii Krajowej w stronę osiedla uzyskano indywidualną zgodę tylko na 

naprawę tego chodnika. Dodał, że na wszystkie ścieżki rowerowe na gruntach, które 

wydawałoby się, że są własnością miasta od dawna Urząd Miasta musiał uzyskiwać zgodę 

GDDKiA dotyczy to m.in. ul. Warszawskiej. Jeżeli Miasto uzyska zgodę  to realizuje zadanie 

jeśli zgody nie otrzyma to nie może prowadzić robót. Podkreślił, że w przypadku zagrożenia 

na ulicy S. Grota Roweckiego, interweniował osobiście u Dyrektora MZDW w Warszawie. 

Na chodniku naprzeciwko Szkoły nr 2 powstał występ, który uniemożliwiał przejechanie 

wózkiem z dzieckiem a nawet osoba sprawna mogłaby się przewrócić. Dodał, że przyjechała 

ekipa, która poprawiała i wymieniła płyty, żeby zagrożenie usunąć.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Zbigniew Chrupek  poinformował również o tym, że 

Urząd Miasta będzie dalej interweniował w sprawie przejścia dla pieszych przy ul. Wesołej. 

Problem ul. Wesołej nie jest tylko miejski, gdyż skrzyżowanie z ul. Lubiejewską znajduje się 

w obszarze projektowania MZDW. Urząd Miasta ze swojej strony będzie podejmował 

działania w celu naprawy tej ulicy. To zadanie będzie miało szerszy zakres niż tylko łatanie 

nawierzchni. 

 Radny p. Stanisław Dylewski potwierdził, że Zastępca Burmistrza p. Zbigniew 

Chrupek ma rację w części dot. planowanej modernizacji  drogi 627. Dodał, że z informacji 

uzyskanych od Dyrektora Kozyry wynika, że droga nr 627 będzie modernizowana i na 

odcinku 15 m od skrzyżowania nie ma możliwości realizacji czegokolwiek. Radny stwierdził, 

że nie ma przeciwskazań, aby na pozostałej części, od ul. Wileńskiej do miejsca 

projektowania skrzyżowania, ułożyć chodniki poprawić byt mieszkańcom. Podkreślił, że 

wielu ludzi uczęszcza tym chodnikiem i mówienie, że mogą chodzić sobie drugą stroną nie 

jest w porządku. Radny uznał, że to nie będzie  kosztowne zadanie. Radny stwierdził, że na 

początku to, że zadanie nie będzie realizowane argumentowano planowaną modernizacją sieci 

ciepłowniczej, choć p. Wroczyński w tej sprawie nie składał żadnego pisma do Urzędu Miasta  

a teraz „ wymyślacie nowe, jakieś swoje przepisy”. Radny stwierdził, że ta decyzja jest zła dla 



mieszkańców przyszłych wyborców. Przypomniał Zastępcy Burmistrza p. Zbigniewowi 

Chrupkowi wypowiedziane przez niego takie słowa „jestem chłopak z Ostrowi i obiecuję 

panu, że zrobię wszystkie chodniki w mieście i będą miodzio”.  

 Radny p. Jerzy Pawluczuk uznał, że należy wyjaśnić stan prawny tego odcinka drogi, 

dlatego że przed laty ustawa regulowała konieczność przekazania samorządom dróg 

należących do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Generalna Dyrekcja 

przekazała protokolarnie odcinek drogi przebiegający przez miasto Urzędowi Miasta.  

W protokole było zaznaczone, że w określonym czasie załatwi sprawy notarialne. GDDKiA 

dotychczas nie wywiązała się z tego porozumienia, sprawa nie jest uregulowana prawnie. 

Według protokołu Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad jest właścicielem gruntu 

a Urząd Miasta jest właścicielem drogi. Podał pod rozwagę czy przy braku aktu notarialnego 

w dalszym ciągu GDDKiA jest właścicielem drogi, bo jeśli tak, to powinni dbać o tę drogę  

w całości. Uznał za zasadne uregulowanie stanu prawnego. 

 Zastępca Burmistrza p. Zbigniew Chrupek odpowiadał na poruszoną przez radnego  

p. Stanisława Dylewskiego kwestię zadymiania na ul. 11 Listopada. Wyjaśniał, że sprawa 

znana jest służbom miejskim, prowadzone są tam kontrole Straży Miejskiej łącznie  

z przedstawicielem Wydziału zajmującego się ochroną środowiska Jedyne co jest możliwe 

prawnie i jest realizowane to  kontrolowanie czy właściciel nie używa do spalania w swoim 

kotle substancji szkodliwych. Urząd Miasta zachęca właściciela posesji do wzięcia udziału w 

projektach, które umożliwiają zmianę kotła, czy podłączenia do sieci miejskiej. To wiąże się z 

kosztami, które po części musi ponieść właściciel. Zmusić go do tego nie można, nie ma 

takiego prawa.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odniósł się do pytania dotyczącego ogrodzenia przy 

Placu Wolności, przy Dębie Wolności. Kierownictwo UM postanowiło, że w projekcie 

budżetu miasta na 2018 r. znajdzie się na to zadanie stosowna kwota.  

W dalszej kolejności Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiadał na pytanie radnego 

p. Bogusława Konrada dotyczące nowych znaczących środków w Ministerstwie Sportu 

przeznaczonych na projekt „Otwarte strefy aktywności”. Dodał, że informacje o możliwości 

pozyskania tych środków są znane a sprawą zajmuje się dyrektor MOSIR-u p. B. Pieńkowski.  

Odnośnie wystąpienia radnego p. Jacka Wilczyńskiego dot. ul. Spokojnej uznał je za 

wniosek do budżetu na 2018r. 

 Radny p. Jacek Wilczyński podkreślił, że nie jest to wniosek tylko jest to postulat, 

żeby doprowadzić ulicę Spokojną do właściwego stanu, do stanu przejezdności w ramach 

planowanych prac związanych z budową kanalizacji. Radny przestrzegł, aby później nie 

zabrakło środków w budżecie na przywrócenie ulicy do właściwego stanu. Dodał, że ta droga 

jest bardzo wąska i gliniasta. Gdy droga ta  będzie rozkopana w czasie robienia kanalizacji to 

nie będzie innej możliwości jej utwardzenia jak tylko położenie trelinki, płyt lub asfaltu. 

 



 Zastępca Burmistrza p. Zbigniew Chrupek wyjaśnił, że kanalizację będzie wykonywał 

ZGK Sp. z o.o. Ulica Kolejowa jest asfaltowa i będzie ten asfalt zniszczony w tym miejscu 

gdzie będzie kładziona kanalizacja. W ramach tych prac będzie również robiona ul. Spokojna. 

Poinformował o tym, że odbyły się rozmowy z wójtem Gminy Ostrów Mazowiecka i jest 

pozytywna reakcja wójta co do samego uporządkowania terenu po tej budowie. Doszło do 

porozumienia, że położona zostanie nakładka asfaltowa na całej jezdni po zakończeniu robót 

kanalizacyjnych. W ramach inwestycji zrobiony zostanie odcinek ul. Spokojnej. Na pewno 

nastąpi utwardzenie nawierzchni tej ulicy, które spowoduje, że droga będzie przejezdna.  

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer udzielił odpowiedzi na pytanie radnej p. Anny 

Krajewskiej dotyczące publikowania rejestru zawartych umów. Oświadczył, że Urząd Miasta 

będzie zmierzał do ich publikowania skoro zaczął to robić Sąd Najwyższy.  

Następnie Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odniósł się do pytania radnej p. Alicji 

Rytlewskiej odnośnie budynku na ul. Armii Krajowej 16, którego stan techniczny stwarza 

zagrożenie. Dodał, że rzeczywiście mieszka tam osoba, która regularnie odwiedza Urząd 

Miasta w sprawie przyznania mieszkania. Osoba ta nie przyjmuje oferty mieszkania o bardzo 

dobrych warunkach na ul. Wołodyjowskiego. Interesuje ją tylko mieszkanie w centrum 

miasta, a Urząd Miasta w centrum nie posiada mieszkania socjalnego. Poinformował, że 

również na  dzień przed sesją zainteresowana była w Urzędzie Miasta w wielkim gniewie ale 

nadal nie przyjmuje oferty Podkreślił, że sprawa jest przykra tym bardziej, że jest to starsza 

osoba, przypomniał że swego czasu jedna z gazet lokalnych o pisała o tej sprawie. Zapewnił, 

że Miasto chciałoby chętnie starszej osobie pomóc, ale nie posiada lokalu w centrum miasta 

do zaproponowania.  

 Radna p. Alicja Rytlewska zaapelowała do Burmistrza o wzięcie pod uwagę stanu 

budynku, który się chwieje i może powstać poważny kłopot. Dodała, że Radni nie dyktują 

gdzie ta starsza pani ma zamieszkać jedynie  wyrażają obawę, że kiedyś budowla ta runie  

i wtedy wszyscy będą mieć problemy. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odpowiedział, że Urząd Miasta wstrzymuje się przed 

radykalnym rozwiązaniem czyli eksmisją. Trudno sobie wyobrazić wyprowadzanie z domu 

starszej kobiety, dla jej dobra, przy pomocy służb to byłaby sensacja. Urząd Miasta chcąc 

zrobić komuś dobrze ze względu na bezpieczeństwo, niestety narazi się mieszkańcom. 

 Radny p. Jacek Wilczyński stwierdził, że nie każdy w domu ma takie warunki  jakie są 

w mieszkaniach socjalnych przy ul. Wołodyjowskiego. Dodał, że być może na mieszkańców 

jako podatników spadnie problem utrzymywania mieszkań socjalnych. Dodał, że słyszał 

rozmowy pana, który zabiegał w Urzędzie Miasta o mieszkanie socjalne, choć jest samotny 

oczekiwał mieszkania o pow. 60 m2. Oferowano mu 39 m2, ale uznał, że lokalizacja jest 

niewłaściwa.  Radny uznał, że ludzie mają wygórowane wymagania. Stwierdził, że nie można 

doprowadzić do tego, że rozniesie się wieść iż w Ostrowi Mazowieckiej będzie 

wybudowanych 140 mieszkań socjalnych, bo ściągnie się potrzebujących z całego powiatu 

ostrowskiego i każdy będzie chciał mieszkanie socjalne.  

 



 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer uznał, że warto podkreślić, iż w bieżącej kadencji 

powstało 12 nowych mieszkań dodał, że nie jest to mało jak na 23 tys. mieszkańców. 

Przypomniał, że w poprzedniej kadencji wybudowano ponad dwa razy tyle mieszkań. 

Zauważył, że z informacji TBS wynika, że nie ma problemu z zaległościami w budynkach 

przy ul. Wołodyjowskiego. Zaznaczył, że zarówno on jak i Zastępca Burmistrza Miasta  

wyłączyli się z prac komisji analizującej wnioski mieszkańców w sprawie mieszkań 

socjalnych. Dodał, że w skład komisji wchodzi po 2 osoby z Urzędu Miasta, TBS-u, MOPS-

u, ta komisja będzie rekomendowała zasiedlenie 12 nowych lokali mieszkalnych. Burmistrz 

Miasta stwierdził, że personalne rozstrzygnięcia z poprzedniej kadencji co do zasiedlenia 

bloku przy ul. Wołodyjowskiego okazały się racjonalne. Nie jest tak, że blok jest zniszczony 

po 4 latach i połowa mieszkańców nie płaci. Uznał, że wynika z tego, że lokatorzy uzyskali 

pomoc i sobie radzą, choć wcale nie jest to łatwe, bo jest tam ogrzewanie gazowe a więc 

lokatorzy muszą zarabiać, aby regulować rachunki. Podsumował, że samorząd nie jest 

rozrzutny. 

Odnosząc się do pytań Wiceprzewodniczącej p. Jolanty Kwiatkowskiej uznał, że 

wniosek dot. ul. Olszynowej jest potraktowany jako wniosek do projektu budżetu na 2018r. 

Przypomniał, że sprawa uporządkowania skweru na ul. 3 Maja była tematem wielokrotnie 

dyskutowanym.   

 Zastępca Burmistrza p. Zbigniew Chrupek przypomniał, że miała się już rozpocząć 

budowa parkingu przy ul. Partyzantów na tyłach restauracji.  Poinformował o tym, że 

mieszkaniec miasta, który obecnie prowadzi przebudowę restauracji wystąpił, w ostatniej 

chwili do Urzędu Miasta z prośbą o dokonanie zmian dot. parkingu. Ta propozycja umożliwia 

powiększenie parkingu ale wymaga przeprojektowania. Przypomniał, że  

z wcześniejszych rozmów z Zarządem Społem Miasto uzyskało zgodę na wybudowanie 

parkingu częściowo na terenie Społem, co już zwiększyło liczbę miejsc parkingowych. 

Obecny inwestor  restauracji zamierza przeznaczyć na miejsca parkingowe cały teren, który 

pozostanie wolny po przebudowie obiektu. Podkreślił, że jest to powód opóźnienia realizacji 

parkingu. 

 Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do sprawy podniesionej przez 

Wiceprzewodniczącego p. Krzysztofa Laskę zapewnił, że sprawa trudnych warunków 

lokalowych rodziny z ul. Różanej zostanie przekazana do MOPS. Dodał, że w ubiegłym roku 

MOPS zajmował się również tą sprawą.  

Burmistrz Miasta p. Jerzy Bauer odnosząc się do interpelacji radnego p. M. 

Kwiatkowskiego w sprawie poprawy nawierzchni na ul. Podstoczysko podkreślił, że wszyscy 

Radni wiedzą dlaczego jest taka sytuacja na tej ulicy. Przypomniał, że jest to inwestycja 

dwuletnia, obecnie po jednej stronie ulicy realizowane są przyłącza kanalizacyjne stąd zły 

stan nawierzchni. Z uwagi na trudności w przejazdach tą ulicą  ZGK Sp. z o.o. zrezygnowała 

z przyłączy po drugiej stronie ulicy, aby można było chociaż jedną stroną dobrze jeździć. 

Poinformował o tym, że na bieżąco uzupełnia się kruszywem przecięcia ulicy. Biorąc pod 

uwagę fakt, że na ul. Podstoczysko zrobiło się niebezpiecznie będzie wniosek o zmianę 

organizacji ruchu na ul. Podstoczysko. Na czas budowy ulica Podstoczysko będzie ulicą 



jednokierunkową. Zmiana ta podyktowana jest wnioskami wykonawcy w trosce  

o bezpieczeństwo pracowników.  

 Radny p. Stanisław Dylewski poddał pod rozwagę Burmistrzowi Miasta  możliwość 

zatrudnienia pracowników Straży Miejskiej od godz. 6
00

 do 14
.00

 i od 14
00 

do 22
00

 kiedy pali 

się w piecach. Radny uznał, że wtedy jest możliwość skontrolowania i wskazania tych, którzy 

palą niewłaściwym opałem powodując śmierdzący dym. Dodał, że jest mu wiadomo, że 

mieszkanka jednego z pobliskich  bloków będzie zmuszona sprzedać mieszkanie, bo okien 

otworzyć nie może. Dodał, że na Komisji przeczytał jakie burmistrz ma instrumenty prawne, 

aby przeciwdziałać temu zjawisku, dodał że jest to wykładnia prawna Inspektora  

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Radny uznał, że jeśli  

właściciel nie dostosowuje się do wymogów, to powinien być dotkliwie ukarany uznał za zbyt 

mały  mandat 50 zł na cały rok. 

 Radny p. Tadeusz Malec odniósł się do otrzymanej z Urzędu Miasta  odpowiedzi na 

złożoną przez niego interpelację. Poinformował, że pytał o podanie podstawy prawnej 

prowadzenia robót i organizacji ruchu drogowego na osiedlu Lubiejewska. Z odpowiedzi na 

interpelację wynika że zadanie inwestycyjne dotyczące przebudowy układu komunikacyjnego 

osiedla Lubiejewska w Ostrowi Mazowieckiej było realizowane na podstawie ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Radny wskazał, że w art. 7 ww. ustawy 

ustawodawca do zadań gminy zaliczył zapewnienie ładu przestrzennego, budowy dróg 

gminnych oraz organizacji ruchu drogowego. Następnie radny wskazał, że ustawa  

o zagospodarowaniu przestrzennym definiuje ład przestrzenny jako ukształtowanie 

przestrzeni, które tworzy harmonijną całość oraz uwzględnia w uporządkowanych relacjach 

wszelkie uwarunkowania i wymagania funkcjonalne, społeczno-gospodarcze, środowiskowe, 

kulturowe oraz kompozycyjno-estetyczne. Dodał, że nie ma mowy w tych przepisach  

o obowiązku finansowania takiego zadania. Nawiązując do kwestii obowiązku budowy dróg, 

na który się powołuje się  Burmistrz  stwierdził, że w planie zagospodarowania 

przestrzennego nie ma tam żadnej drogi. Radny podkreślił, że z zgodnie z zasadą  

i z załącznikiem do planu zagospodarowania przestrzennego, buduje się tylko takie drogi, 

które znajdują się w planie zagospodarowania przestrzennego i są przyjęte do zasobu 

gminnego dróg. Gmina ma obowiązek realizacji ich budowy. Wskazał Burmistrzowi iż  

w ustawie o gospodarce nieruchomościami, do której odwołuje się ustawa  

o zagospodarowaniu przestrzennym określa się cel publiczny /związany z poniesieniem 

kosztów/ jako np.: wydzielenie gruntów pod drogi publiczne, rowerowe, drogi wodne, 

utrzymanie dróg oraz wykonanie robót budowlanych dróg, obiektów i urządzeń dla sportu 

publicznego a także łączności publicznej i sygnalizacji. Jego zdaniem tam nie ma żadnej drogi 

publicznej, na którą Urząd Miasta  mógłby wydawać pieniądze. Ponadto dodał, że jeśli chodzi 

o ciągi piesze również w ustawie o gospodarce nieruchomościami określa się na co gmina  

w tym zakresie może wydawać pieniądze np.: na wydzielenie gruntów pod publiczne, 

dostępne, samorządowe ciągi piesze, place, parkingi, promenady lub bulwary, a także 

urządzenia, w tym budowa i ich przebudowa. Uznał, że  

z  tego co wie to ciągi piesze zlokalizowane na omawianym  osiedlu nie są ciągami 

publicznymi dostępnymi dla wszystkich mieszkańców.  



 

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych wtrącił, że na osiedlu ciągi piesze są 

dostępne dla wszystkich mieszkańców.  

 Radny p. Tadeusz Malec powiedział, że można na ten temat dyskutować. Jego 

zdaniem nie są, bo służą przede wszystkim zaspokojeniu potrzeb mieszkańców w zakresie 

parkowania, dojścia do ich posesji szczególnie tych osób, które mieszkają na osiedlu. Uznał, 

że idąc tym tropem  można by uznać, że wszystkie drogi, które znajdują się na osiedlu 

Spółdzielni Mieszkaniowych są ogólnodostępne. Stwierdził iż wątpliwym było wprowadzenie 

do budżetu i realizacja tego zadania drogowego finansowanego pieniędzmi publicznymi. 

Radny stwierdził, że gdyby przez osiedle Lubiejewska przebiegała droga rowerowa to byłoby 

zasadne finansowanie dochodami z budżetu gminy. 

 Radny p. Władysław Krzyżanowski zwrócił uwagę, że na obecnej sesji został przyjęty 

Protokół z poprzedniej sesji i na jego  wniosek zostały dołączone wszystkie dokumenty  

z historii łączenia działek przy ul. Legionowej-F.Ruszczyca. Zachęcił  do zapoznania się  

z tym materiałem z uwagi, że jest on bardzo pouczający, ukazuje w przebieg sprawy, 

zachowanie niektórych radnych w sprawie.   

 Radny p. Tadeusz Malec oświadczył, że gdyby uznać obowiązek gminy jakim jest 

zapewnienie ładu przestrzennego w takim zakresie jak został zaprezentowany w odpowiedzi 

na jego interpelację to podkreślił że wniesie, aby w następnym roku budżetowym, w planie 

inwestycji znalazła się budowa parkingu na osiedlu Widnichowska między budynkami 19,23  

i 17. Stwierdził, że to akurat wpływa na ład przestrzenny miasta służący społeczności całej 

Ostrowi Mazowieckiej.  

 Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych odpowiedział, że rozumie iż radny  

p. Tadeusz Malec jako Wiceprezes Spółdzielni Mieszkaniowej zwróci ten grunt do miasta  

i wtedy będzie to możliwe.  

 Wiceprzewodnicząca Rady Miasta p. Jolanta Kwiatkowska nawiązując do kwestii 

Programu Rewitalizacji, który jest nieważny przypomniała, że ulica Batorego, o którą  bardzo 

zabiegała na początku kadencji, podobnie jak i inni radni w poprzednich kadencjach, jest  

w stanie tragicznym, szczególnie chodniki. Przypomniała, że realizacja ulicy miała być ujęta 

w Programie Rewitalizacji. W związku z powyższym zwróciła się z prośbą, aby w następnym 

roku wykonać przynajmniej chodnik po przeciwnej stronie planowanej ścieżki rowerowej. 

Następnie radna  poinformowała, że 29 sierpnia br. na posiedzeniu Komisji Planowania 

Przestrzennego, Budownictwa i Gospodarki Gruntami zadała pytanie Burmistrzowi  

o koncepcję budowy szkoły i przedszkola. Burmistrz poinformował, że jest ogłoszony 

konkurs na koncepcję budowy szkoły. Spytała więc o obszar, na którym ma być szkoła, 

Burmistrz nie odpowiedział. Radna poinformowała o tym, że zapoznała się z dokumentami 

dot. konkursu, które są ogłoszone na stronie BIP Urzędu Miasta i zachęciła radnych do 

zapoznania się z nimi. bo zapewne będzie to tematem dyskusji następnych sesji. Dodała, że 

jest pod wrażeniem tego ogłoszenia, bo ogłoszenie jest chyba bardziej obwarowane niż 



ogłoszenie o przetargu nieograniczonym, dodała, że nawet powołany jest Sąd Konkursowy. 

Jej zdaniem jest tam wymienionych mnóstwo ciekawych dokumentów. 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

Punkt 16 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta p. Zbigniew Krych wypowiedział formułę „ Szanowni 

Radni, Drodzy Goście. Stwierdzam, że porządek obrad 39 - ej sesji Rady Miasta został 

wyczerpany”. 

Serdecznie podziękował  za aktywny udział w obradach sesji, na tym zamknął obrady 

39 -ej sesji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka.   

 

 

Sporządziła:  

Izabela Rejniak- Kierownik Biura Rady  

 

Przewodniczący Rady Miasta 

 

/-/ Zbigniew Krych 

 


